
 

 

 

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ 
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ ΑΘΗΝΩΝ 

 

 

Αθήνα, 21/6 / 2022 

EΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

  Προς: τον Υπουργό  Προστασίας του Πολίτη, κ. Παναγιώτη (Τάκη) Θεοδωρικάκο  

  Θέμα: «Παράνομη διακίνηση και εμπορία  ζώων συντροφιάς» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

 
Με το Προεδρικό Διάταγμα 22 του 2022 (ΦΕΚ Α’ 62) προβλέπεται η σύσταση Τμήματος 
Προστασίας Ζώων στη Διεύθυνση Γενικής Αστυνόμευσης του Κλάδου Τάξης του Αρχηγείου της 
Ελληνικής Αστυνομίας. 
 
Σύμφωνα με το προαναφερόμενο ΠΔ, το Τμήμα Προστασίας των ζώων  έχει ως αρμοδιότητα 
μεταξύ άλλων την παρακολούθηση των υποθέσεων παραμέλησης, ενεργητικής και παθητικής 
κακοποίησης και θανάτωσης ζώων, ενώ δεν προβλέπεται ρητά ως αρμοδιότητα η παρακολούθηση 
των υποθέσεων παράνομης διακίνησης και  εμπορίας ζώων. 
  
Η Ομοσπονδία Ζωοφιλικών Σωματείων Ελλάδας με την από 24-3-2022 επιστολή της ( ΑΡ.ΑΝΑΦ.: 
18/2022 με θέμα «Ίδρυση τμήματος προστασίας ζώων συντροφιάς- Απουσία της αρμοδιότητας 
παρακολούθησης υποθέσεων που αφορούν την παράνομη διακίνηση και εμπορία ζώων 
συντροφιάς») στηλιτεύει την απουσία ανάθεσης από το ΠΔ της αρμοδιότητας της 
παρακολούθησης των υποθέσεων που αφορούν στην παράνομη διακίνηση και εμπορία ζώων 
συντροφιάς στο Τμήμα Προστασίας Ζώων της Διεύθυνσης Γενικής Αστυνόμευσης του Αρχηγείου 
της Ελληνικής Αστυνομίας. Αναφέρει επιπροσθέτως τα εξής: 
 

1. Το παράνομο εμπόριο ζώων συντροφιάς, συμπεριλαμβανομένων των αγρίων και εξωτικών 

ζώων, συνδέεται με το σοβαρό και οργανωμένο έγκλημα, σύμφωνα με τις υπηρεσίες 

επιβολής του νόμου και τις αρμόδιες αρχές (Ψήφισμα Ευρωπαϊκού  Κοινοβουλίου Πέμπτη 

25 Φεβρουαρίου 2016) 

2. «…όπου εντοπίζεται το παράνομο εμπόριο γάτων και σκύλων, δεν οφείλεται συνήθως στην 

έλλειψη νομοθεσίας, αλλά στη μη εφαρμογή από τα κράτη μέλη νομοθεσίας που είναι σε 

ισχύ. Και εδώ, σημείωσε, πρέπει να αφιερώσουμε συλλογικά την ενέργειά μας …» 

(Επίτροπος (2019-2024) Στέλλα Κυριακίδου Υγεία και Ασφάλεια των Τροφίμων). 

3. Στο από 12 Φεβρουαρίου 2020 ψήφισμά του, σχετικά με το παράνομο εμπόριο ζώων 

συντροφιάς (2019/2814(RSP), το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο αναφέρει μεταξύ άλλων ότι: α) η 

παράνομη εκτροφή γατών και σκύλων συχνά γίνεται με όσο το δυνατόν πιο χαμηλό κόστος και 

λαμβάνει χώρα κάτω από φριχτές συνθήκες β) υπάρχει μεγάλος αριθμός παραποιημένων 

διαβατηρίων ζώων συντροφιάς, συχνά με την ανάμειξη κτηνιάτρων που συνεργάζονται με τους 

διακινητές καθιστώντας τους ελέγχους και τις έρευνες πιο περίπλοκες και ότι πρέπει να υπάρχει 

σαφής σύνδεση ανάμεσα στο ευρωπαϊκό διαβατήριο ζώων συντροφιάς και στην καταγραφή 

του μικροτσίπ των ζώων συντροφιάς, προκειμένου να διασφαλιστεί ότι η προέλευση του ζώου 

συντροφιάς παραμένει σαφής. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός : 

1. Ποιοι είναι οι λόγοι που στο Προεδρικό Διάταγμα 22 του 2022 (ΦΕΚ Α’ 62) δεν προβλέπεται  

ως αρμοδιότητα του Τμήματος Προστασίας Ζώων στη Διεύθυνση Γενικής Αστυνόμευσης 

του Κλάδου Τάξης του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνομίας η παρακολούθηση  των 

υποθέσεων που αφορούν την παράνομη διακίνηση και εμπορία ζώων; 

2. Ποιος είναι ο συνολικός σχεδιασμός του Υπουργείου σας για την αποτελεσματική 

αντιμετώπιση της παράνομης  διακίνησης και εμπορίας ζώων;  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Η  ερωτώσα  Βουλευτής 

 
Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 

 




